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23 lutego 2022

Z obrad komisji Strategii Rozwoju, Promocji i
Współpracy z Zagranicą

W trybie obrad zdalnych obradowała dzisiaj Komisja Strategii Rozwoju, Promocji i
Współpracy z Zagranicą pod przewodnictwem Grzegorza Banasia.

Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na
rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej
w gminie Bodzentyn, oznaczonej w ewidencji gruntów i budynków, w obrębie Dąbrowa
Górna, jako działka nr 202/1 o pow. 0,0021 ha. Pozytywnie odnieśli się też do projektu
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie na rzecz Województwa Świętokrzyskiego, w
drodze umowy sprzedaży, nieruchomości położonej w gminie Nowa Słupia, oznaczonej w
ewidencji gruntów i budynków, w obrębie Jeziorko, jako działka nr 524/1 o pow. 0,0025 ha.
Na działkach tych wykonano inwestycje drogowe związane z budową drogi wojewódzkiej nr
751 z Suchedniowa do Ostrowca Świętokrzyskiego – rów odwadniający i chodnik.
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Informacja dotycząca mapy tzw. „białych plam” w dostępie do internetu
szerokopasmowego na terenie województwa świętokrzyskiego oraz
możliwych działań w celu ich eliminacji

Radni przyjęli informację dotyczącą mapy tzw. „białych plam” w dostępie do internetu
szerokopasmowego na terenie woj. świętokrzyskiego. Aktualnie trwa realizacja projektów w
ramach Programu Operacyjnego Polska Cyfrowa 2014-2020. Budowę światłowodowych sieci
dostępowych realizują podmioty komercyjne zgodnie z warunkami określonymi przez
instytucję wdrażającą: Centrum Projektów Polska Cyfrowa. Województwo Świętokrzyskie
nie jest organizatorem konkursów i nie dokonuje wyboru beneficjentów tego programu – jest
to program centralny.

Ogółem, na terenie województwa firma Nexera planuje objąć zasięgiem ok. 140 tys.
punktów adresowych. Niestety, nie wyczerpuje to potrzeb wszystkich mieszkańców
województwa – około 40 tys. gospodarstw domowych w dalszym ciągu nie będzie objętych
zasięgiem sieci szerokopasmowej.

Z myślą m.in. o tych lokalizacjach został utworzony Fundusz Szerokopasmowy, z którego
gminy, przedsiębiorcy telekomunikacyjni, podmioty lecznicze i fundacje będą mogli
otrzymać pieniądze m.in. na budowę lub przebudowę szybkich sieci telekomunikacyjnych
czy wykonywanie przyłączy do użytkownika końcowego.

Kolejnym narzędziem służącym do eliminowania tzw. „trudnych białych plam” tj. punktów
adresowych zlokalizowanych w niewielkich miejscowościach lub w obszarach o rozproszonej
zabudowie ma być Program Operacyjny Polska Cyfrowa 2 na lata 2021-2027. Wsparcie w
ramach POPC 2 ma być realizowane jednofunduszowo, ze środków Europejskiego Funduszu
Rozwoju Regionalnego. Program ma przyczyniać się do osiągnięcia dwóch celów polityki
UE: Bardziej inteligentna Europa oraz Lepiej połączona Europa. Istotny jest tu priorytet I:
Zwiększenie dostępu do ultra-szybkiego internetu szerokopasmowego, w ramach którego
finansowane będą inwestycje szerokopasmowe w sieci zapewniające dostęp o
przepustowości min. 100 Mb/s. Co do zasady, wsparcie dotacyjne udzielane będzie na
podobnych zasadach jak obecnie – na bazie inwentaryzacji zasobów oraz opracowanej na jej
podstawie liście obszarów wymagających wsparcia. Dodatkowo, możliwe będzie udzielanie
wsparcia w formie instrumentów zwrotnych, podobnie jak ma to miejsce obecnie. Istnieje
też opcja realizacji projektów w partnerstwie publiczno-prywatnym.

Radni na kolejnym posiedzeniu komisji chcą zapoznać się z informacjami na temat: kto
opracowywał mapę tzw. białych punktów, czy Województwo rzeczywiście nie ma wpływu na
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rozbudowę sieci szerokopasmowej i interweniowanie u firm prywatnych, które realizują sieci
światłowodowe – w sprawach mieszkańców, którzy nadal są pozbawieni internetu o większej
przepustowości.
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